

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့
(၂၃.၃.၂၀၁၅)ရက်နေ့တွင် ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန်တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုဆိုင်ရာ
ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက
နေပြီတော့မှ အရေးကြီးအဆိုတစ်ရပ်ကို တင်သွင်းဖို့အတွက် လွှတ်တော်ကိုပေးပို့လာပါတယ်။
ဒါ့ကြောင့် အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားတဲ့
ညွှန်ကြားရေးမှူးများအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်း
ဆက်သအပ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်
(၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန် အစည်းအဝေးမှာ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန် ကျွန်မမှ အရေးကြီးအဆိုတစ်ရပ်ကို လွှတ်တော်
ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် တင်ပြခွင့်ပြုပါရန် လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်ရှင်။ ကျွန်မအနေနဲ့
ရှမ်းပြည်နယ်လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက်
ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်
အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ရေးအဆိုကို တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်ရှင်။
လေးစားအပ်တဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်- ကျွန်မကို ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်
ခွင့်ရဒေသတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၉)ရက်နေ့မှစတင်၍ ကိုးကန့်သောင်းကျန်းသူ
အဖွဲ့၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြား
လာပြီး အဲဒီဒေသမှာရှိတဲ့ မိဘပြည်သူများရဲ့လုံခြုံမှုနဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားလာ
တဲ့အတွက် အဲဒီဒေသမှာ ပြည်သူ များရဲ့အသက်အိုးအိမ် လုံခြုံရေးနဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ
နေထိုင်ရေးကိုပါ ထိခိုက်လာခဲ့ပါ တယ်။

အဲဒီအခြေအနေများကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၇)
ရက်၊ ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် (၁၄)ရက်နေ့မှာ ဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာတည်သော
အမိန့်အမှတ် (၁/ ၂၀၁၅)ဖြင့် အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာကာ ဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာတည်
သော အမိန့်အမှတ် (၂/ ၂၀၁၅)ဖြင့် စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့် ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။
အဆိုပါ လောက်ကိုင်ဒေသအား စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့် ထုတ်ပြန်ပြီး စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာ
သက်ရောက်ခဲ့သဖြင့်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်ကနေပါဝင် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့တဲ့

အတွက်လောက်ကိုင်ဒေသမှာ အတော်ပင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းလာပြီးတော့ အဲဒီဒေသ မှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုများရဲ့ လုံခြုံရေးနဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာနေထိုင်ရေးကိုလည်း ပြန်လည် ရောက်ရှိ လာပြီဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလောက်ကိုင်ဒေသရဲ့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး သည် ဆက်လက်ပြီးတော့ ထာဝရရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲဖို့ လိုပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းမှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုများသာမက မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုများရဲ့ လိုလားချက်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ လောက်ကိုင်ဒေသအပါအဝင် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခု လုံးမှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ကင်းစင်ပြီး ရေရှည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကူညီပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး အဆိုကို လေးစားစွာ တင်သွင်း အပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးအားဖာ၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ကျိုင်းတုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ကျွန်တော်ဦးအားဖာကထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၉)။ ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ရေးအဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/ မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒရယူ ပါ့မယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် (လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါ သလား ခင်ဗျား) (၃)ကြိမ်

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်

အတွက် ဒေါ်အေးချိုစိန်ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေး ရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ အဆိုကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၄) ရက်၊ အင်္ဂါနေ့မှာ ဆွေးနွေးပွဲမယ်။ ဆွေးနွေးမဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရုမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်(၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၄.၃.၂၀၁၅) ရက်နေ့တွင် အရေးကြီးအဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၆) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)ရုမ်းပြည်နယ်လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရုမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင် ဆောင်ရွက်ရေး အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၄)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း ပေးထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့အတွက် လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလွင် ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလွင်၊လင်းခေးမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။အားလုံးမင်္ဂလာပါခင်ဗျား-ကျွန်တော် ကတော့ လင်းခေးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ကပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလွင်ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် ရုမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန် အစည်းအဝေးမှာ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ရုမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် တင်သွင်းခဲ့တဲ့ အရေးကြီးအဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီးတော့ ကျွန်တော် ထောက်ခံ ဆွေးနွေး တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရုမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များခင်ဗျား- ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၉ ရက်နေ့က စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ကိုးကန့်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့ရဲ့ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် လောက်ကိုင်ဒေသမှာ လုံခြုံရေးတည်ငြိမ်ရေး ပျက်ပြားမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ရက်ပိုင်းကာလများအထိ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှု သတင်း တွေ ကြားသိနေရဆဲဖြစ်တဲ့အတွက် အဲဒီဒေသမှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အပြည့်အဝ ပြန်လည်ခံစားရရှိခြင်း မရှိနိုင်သေးတာကို တွေ့ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လောက်ကိုင်ဒေသဟာ

ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ထဲမှာ ပါဝင်တဲ့အတွက် တစ်နည်းအားဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိသေးဘူးလို့လည်း ဆိုနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်ပွဲများကြောင့် ထိခိုက်ကျဆုံးမှုများရှိသလို စစ်ဘေးဒဏ်ခံ လုပ်သားပြည်သူတွေရဲ့ ဒုက္ခများကိုလည်း ကြားသိနေရပါတယ်။ အဆိုရှင် ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်ပြသွားခဲ့သလို အဆိုပါ လောက်ကိုင်ဒေသမှာစစ်အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာသက်ရောက်ခဲ့သဖြင့်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော် က ပါဝင်ကာကွယ် စောင့်ရှောက်သဖြင့် လည်းကောင်း၊ လောက်ကိုင်ဒေသဟာ အတော်အတန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရရှိလာပြီး ပြည်သူတွေရဲ့ လုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ နေထိုင်ရေး ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီလို့ အဆိုတင်သွင်း တင်ပြသွားတာ ရှိပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ ဆွေးနွေးတင်ပြလိုတာကတော့ ဒီလိုဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ဒေသမှာ တပ်မတော် အနေနဲ့ အသက်သွေး၊ ချွေးပေါင်းများစွာနဲ့ ရင်းနှီးပြီးတော့ ဒီအခြေအနေကို ရောက်ရှိအောင် ခက်ခက်ခဲခဲနဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရတာ အားလုံးသိရှိပြီးတဲ့အတိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီထက်ပိုပြီး အရေးကြီးတာကတော့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်လာနေတဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အခြေအနေကို ထာဝရ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်ခိုင်မြဲမြဲအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ဆိုတာ ပို၍အရေးကြီးတယ်လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ခံယူပါတယ်။ ဒီလိုနယ်မြေတစ်ခု၊ ဒေသတစ်ခုကို ရေရှည်တည်တံ့သော တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရှိဖို့ဆိုတာ နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ တပ်မတော်တို့ကပဲ တာဝန်ယူဆောင်ရွက် စေဖို့ဆိုတာ အဆင်ပြေလွယ်ကူချောမွေ့ဖို့ ခက်နေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသတစ်ခု တည်ငြိမ် အေးချမ်းဖို့ဆိုတာ ဒေသတွင်းမှ နေထိုင်ကြတဲ့ လုပ်သားပြည်သူများကိုယ်တိုင်၊ ကျွန်တော်တို့ ကိုယ်တိုင် ရှမ်းပြည်နယ်ထဲမှာ နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက တတ်စွမ်း သရွေ့ သက်ဆိုင်သော ကဏ္ဍများအားလုံးမှာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပါမှ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသော တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ရရှိနိုင်မှာဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့ဒေသ ပြည်နယ်အတွင်း ရေရှည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုဟာ ဒေသခံပြည်သူများ ကိုယ်တိုင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားနှစ်သက်တဲ့ဆန္ဒ၊ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ကင်းစင်ပြီး အေးချမ်းသာယာစွာ လုပ်ကိုင်လိုတဲ့ဆန္ဒ၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာပြီး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လိုကြတဲ့ ဆန္ဒ၊ ဒီဆန္ဒ များအားလုံး ပြီးပြည့်စုံဖို့ဆိုတာ ဒီဒေသ၊ ဒီပြည်နယ်၊ ဒီနိုင်ငံအတွင်းမှာ မှီတင်းနေထိုင်တဲ့ ပြည်သူများအားလုံးကိုယ်တိုင် ကိုယ်စီကိုယ်ငှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှ ဖြစ်မြောက်နိုင်မှာ ဖြစ်တဲ့ အတွက် အဆိုရှင် ဒေါ်အေးချိုစိန်ရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်

လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အဆိုကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အလေးအနက် ထောက်ခံဆွေးနွေး တင်ပြလိုက်ရပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့အတွက် မန်တုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးမိုင်းအုဏ်းခိုင်ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးမိုင်းအုဏ်းခိုင်၊ မန်တုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ရွှင်လန်းကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ခင်ဗျား- မနေ့က ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့)မှာ ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်သွင်းသွားတဲ့ အရေးကြီးအဆို တစ်ရပ် ဖြစ်တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေး အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အဆိုကို ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ မန်တုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ကျွန်တော် ဦးမိုင်းအုဏ်းခိုင်က ဆွေးနွေး တင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျား- ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော်ကြီးဟာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ စုပေါင်းနေထိုင်ကြတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်သလို ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသသည်လည်း ကိုးကန့်၊ ရှမ်း၊ ပလောင်၊ လီဆူ၊ ကချင်စသော တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ စုစည်းနေထိုင်ကြတဲ့ ပြည်ထောင်စုရဲ့ အစိတ်အပိုင်း ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါ တယ်။ ကိုးကန့်ဒေသအခြေအနေများကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အရှိန်အဟုန် မြင့်မားလာတဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံကြီးနဲ့ ထိစပ်နီးစပ်တည်ရှိနေတဲ့ နယ်မြေဒေသတစ်ခု ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါဟာ ကိုးကန့်ဒေသရဲ့ လက်ရှိပကတိ တည်ရှိနေတဲ့ အနေအထားပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မရှည် ကြာသေးတဲ့ အတိတ်သမိုင်းကို ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုရင် ကိုးကန့်ဒေသမှာ ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဟာ မိမိတို့ရဲ့ နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မိမိတို့ရဲ့ဘဝ မှန်ကန်စွာ ရပ်တည်ဖြစ်ထွန်းလာနိုင်စေဖို့ရာအတွက် ၁၉၈၉ ခုနှစ်မှာ ဗမာပြည် ကွန်မြူနစ်ပါတီကို ဦးဆုံးတွန်းလှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့သလို ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကိုလည်း ဦးဆုံး ရယူဖော်ဆောင်တဲ့ ဒေသအဖြစ် အထူးဒေသ (၁)အဖြစ် ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဦးဆုံးရယူခြင်းဖြင့် အထူးဒေသ(၁)အဖြစ် အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ် ရောက်ရှိလာခဲ့ပါတယ်။ နှစ်(၂၀)ကြာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်တဲ့ ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများမှာ မည်သည့်ဘက်က ထိခိုက်ကျဆုံးသည်ဖြစ်စေ မိမိတို့ရဲ့ တိုင်းရင်းသားချင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံသားချင်းဆုံးရှုံးခြင်းသာဖြစ်ပါတယ်။ အေးချမ်းစွာနေထိုင်လိုကြတဲ့ မိဘပြည်သူများ ပဲ မြေစာပင်ဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒါကြောင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကို ငြိမ်းချမ်းရေး နည်းလမ်းဖြင့် သာလျှင် ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းသည် အမှန်ကန်ဆုံးဖြစ်တယ်လို့ ခံယူပါတယ်။ စစ်ရေးနည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းသည် မတတ်စွမ်းနိုင်ဘူးဆိုတာ (၆၅)နှစ်ကျော်ကြာ ဖြစ်လာခဲ့တဲ့ ပြည်တွင်းစစ်ကြီးကနေ သင်ခန်းစာရရှိပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ကိုးကန့်ဒေသ ပြဿနာသည် ပြည်တွင်းရေးကိစ္စရပ်ဖြစ်တယ်လို့ သမ္မတကြီးရဲ့ မကြာမီရက်ပိုင်းက တွေ့ဆုံ မေးမြန်းခန်းမှာ ပြောကြားတာကို သိရှိရသလို ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို လည်း တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း အဖြေရှာသောနည်းလမ်းဖြင့် အောင်မြင်မှု လက်တစ်ကမ်းမှာ ရှိနေတယ်လို့ သိရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုကြီးကနေ ဘယ်တော့မှ ခွဲထွက်မှာ မဟုတ်ဘူးဆိုတာလည်း အလေးအနက် သိမြင်နားလည် ခံယူထားပါတယ်။ ယနေ့ ပြည်တွင်းမှာ မည်သည့်နေရာဒေသမဆို ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကို တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းအဖြေရှာသော နည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းသည်သာလျှင် စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ အမှန်ကန်ဆုံးဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးကို စစ်ဘေးသင့်ဒဏ်ခံနေရရှာသော မိဘပြည်သူများနှင့် တိုက်ပွဲဝင်နေကြရတဲ့ တပ်မတော်များအပါအဝင် အားလုံးပါဝင်သူတွေက ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပိုမိုအလိုလားဆုံးဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိမြင်နားလည်ခံယူပါတယ်။ စစ်ဘေးသင့်ဒဏ်ခံနေရရှာတဲ့ မိဘပြည်သူများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကလေးသူငယ်များ၊ အမျိုးသမီးထုများရဲ့ဘဝအခြေတကျ ပြန်လည်နေထိုင်ဖို့ရာအတွက် အချိန်ကြာမြင့်စွာရယူရမှာဖြစ်သလို ရုပ်ပိုင်းဘဝ၊ စိတ်ပိုင်းဘဝ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကြီးလည်း ကြီးမားလှပါတယ်။

ကိုးကန့်ဒေသသာမကပဲ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခဖြစ်ပေါ်ရာဒေသများမှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဖြစ်ထွန်းလာစေဖို့ရာအတွက် အမျိုးသားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ရမယ်ဆိုတာ အလေးထားဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ်။ စစ်ဘေးသင့်ဒဏ်ခံနေရရှာသော မိဘပြည်သူများရဲ့ ဘဝကို ကိုယ်ချင်းစာနာစိတ်၊ ညှာတာထောက်ထားစိတ်၊ သနားဂရုဏာစိတ် ထားရှိနေကြမယ်ဆိုတာ ယုံကြည်ပါတယ်။ ယနေ့ မည်သည့်နေရာဒေသတွင်မဆို လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများကို စစ်ရေးနည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းလို့ အဖြေမရနိုင်ပါ။

ဘယ်ခါမှလည်း ရမှာမဟုတ်ပါ။ ဒါကြောင့် မိမိတို့ရဲ့ ပြည်တွင်းရေး ပြဿနာကို ငြိမ်းချမ်းရေးနည်းလမ်းဖြစ်တဲ့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းအဖြေရှာသော နည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းတည်းဟူသော နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုသစ်ဖြင့် ဖော်ဆောင်ပြီး အားလုံးပါဝင်နိုင်သော အမျိုးသားအင်အားစုများက အမျိုးသားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြစေဖို့ ဖြစ်ပါကြောင်း အလေးအနက်ဆွေးနွေး တင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဖေဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးမင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သရင်း ရိုသေဂါရဝ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဖေ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ဆွေးနွေးမှာကတော့ ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)ရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” ဆိုတဲ့ အဆိုကို ဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ လောက်ကိုင်မြို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရန် တိုင်းရင်းသားအားလုံးက အမျိုးသားရေးအဖြစ် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုတဲ့အဆိုကို ကျွန်တော် တင်ပြဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်၏ ထူးခြားချက်များစွာထဲက အချို့ကို အနည်းငယ်တင်ပြလိုပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်သည် အခြားပြည်နယ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဧရိယာပို၍ ကျယ်ဝန်းခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ များပြားခြင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်၏ နယ်နိမိတ်သည် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များဖြစ်သည့် တရုတ်၊ လာအို၊ ထိုင်းနိုင်ငံများနှင့်ထိစပ်ခြင်း၊ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများပြားခြင်း၊ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရတိုင်း (၁)ခုနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ(၅)ခုရှိရာ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ဒေသ(၅)ခုသည် ရှမ်းပြည်နယ်၌ တည်ရှိနေခြင်းစသည့် ထူးခြားချက်များ ဖြစ်ပါတယ်။

ဤကဲ့သို့ ထူးခြားချက်များကြောင့်လည်း နယ်စပ်တစ်လျှောက်ရှိ ဒေသအတော်များ များမှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကြောင့် စစ်ပွဲ၏ ဆိုးကျိုးများကို စစ်ဖြစ်ရာဒေသရှိ ဒေသခံ လူထု

ပို၍ ထိတွေ့ခံစားရပါတယ်။ ယခုစစ်ဖြစ်နေသော လောက်ကိုင်ဒေသသည် ဟိုပန်မြို့နယ်နှင့် နီးကပ်နေခြင်းကြောင့် စစ်ပွဲအခြေအနေ၊ ဒေသခံလူထုအခြေအနေ၊ စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည် များနှင့်ပတ်သက်၍ မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့ သိရှိရပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ အတော်အသင့် တည်ငြိမ်နေပြီ ဖြစ်သော်လည်း နဂိုပုံမှန်အခြေအနေရောက်ရန်မှာ အချိန်ယူရမှာ ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်မိပါတယ်။ ကျွန်တော်တစ်ဦးတည်း၏ သဘောထားအမြင်ကို ပြောရလျှင် စစ်ပွဲသည် အနိုင်ရရှိသူ မရှိ၊ နှစ်ဘက်စလုံးရှုံးသည်။ အများဆုံးရှုံးခြင်းနှင့် အနည်းဆုံးရှုံးခြင်းသာ ကွာပါ သည်။ နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှသာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို စိတ်လက်ချမ်းသာစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူများကလည်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုသာ လိုလား ကြပါတယ်။ ဒေသတစ်ခု၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အင်မတန်မှ အရေးကြီးကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ဒေါ်အေးချိုစိန်၏ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ် အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံ ဆွေးနွေး တင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နောင်ချိုမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်မြ ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးကျော်မြ၊ နောင်ချိုမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)ကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အားလုံးကို မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သရင်း လေးစားဂုဏ်ပြုပြောကြောင်း ဦးစွာပြောကြားလိုပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ နောင်ချိုမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မြ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ပထမနေ့)မှာ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်သွင်းသွားခဲ့တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေး

တာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အရေးကြီး အဆိုအပေါ် ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- ကိုးကန့်သောင်းကျန်းသူများ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ် မဟာမိတ်တပ်ပေါင်းစု (MNDA) နဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ စစ်ရေးပဋိပက္ခကြောင့် စစ်သည် (၄၀)ကျော် တိုက်ပွဲကျဆုံးပြီး ဒုက္ခသည်ပေါင်း (၁၀၀၀၀) ကျော် တစ်ဖက်နိုင်ငံကို သွားရောက်ခိုလှုံရပြီး လားရှိုး၊ ကွမ်းလုံစတဲ့ မြို့တွေကိုလည်း စစ်ဘေးရှောင်ကြရတဲ့ ပြည်သူများကြောင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားလာတဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ၁၇. ၂. ၂၀၁၅ နေ့ကစပြီး စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအမိန့် ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ပြီးတဲ့နောက် တပ်မတော်က ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်နေ့မှာ လုံထန်ကျေးရွာအကျော်မှာ သတင်းထောက်များနဲ့ စစ်ဘေးရှောင် (၁၅)ဦးပါတဲ့ ကြက်ခြေနီ အလံလွှင့်ထူထားတဲ့ ယာဉ်(၁)စီး အပစ်အခတ်ခံခဲ့ရပါတယ်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်နေ့မှာ ၎င်းနေရာအနီးမှာပဲ လောက်ကိုင်မြို့က အကျဉ်းသားများ၊ စစ်ဘေးရှောင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ လိုက်ပါလာတဲ့ ယာဉ်မှာလည်း ပစ်ခတ်ခံခဲ့ရပါတယ်။

စစ်ဘေးရှောင်များကို လားရှိုး၊ မန်ဆူဘုန်းကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း နေ့စဉ်ဖွင့်လှစ်ထားပြီး မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် နေရပ်ဒေသတွေကို အခမဲ့ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရာမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်နေ့ထိ (၁၀၀၂၂)ဦးထိ ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် တိုက်ပွဲကြောင့် ပျက်စီးသွားတဲ့ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံတွေကိုလည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။ စစ်ဘေးရှောင်များကို ကွမ်းလုံ၊ ချင်းရွှေဟော်၊ သီပေါမြို့နယ်ဒေသခံများကလည်း ပါဝင်ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးခဲ့တာကြည့်ရင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ အရေးကြီးရင်သွေးနီတဲ့ စိတ်ဓာတ်များအားကျဖွယ် တွေ့မြင်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုးကန့်သောင်းကျန်းသူများအနေနဲ့ လောက်ကိုင်ဒေသအတွင်း ၎င်းတို့ ခံစစ်ယူအခြေပြုထားတဲ့ အချက်အခြာကျတဲ့ နေရာများနှင့် စစ်ဗျူဟာအရ အရေးကြီးတဲ့နေရာတွေကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများရဲ့ အပြင်းအထန်ထိုးနှက် တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် တောင်ကုန်းတွေကို တစ်ခုပြီးတစ်ခု စွန့်လွှတ်ရပြီး ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးနေရကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေအတွင်း စစ်ဆင်ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြတဲ့ တပ်မတော်သားများနဲ့ လောက်ကိုင်ဒေသတိုက်ပွဲတွေမှာ ထိခိုက်ကျဆုံးခဲ့တဲ့ တပ်မတော်သားများကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ ဒုသမ္မတများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ ကိုယ်တိုင်သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးတဲ့အပြင် ငွေကြေးနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကိုလည်း ပေးအပ်ခဲ့ကြတာ တွေ့ရှိရပါတယ်။

အလားတူပဲ ပြည်သူများက ထောက်ပံ့ကူညီလှူဒါန်းငွေဟာ မတ်လ ၅ ရက်နေ့ထိ (၂.၄)ဘီလီယံခန့် လက်ခံရရှိထားကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရှိရပါတယ်။ တရားသောစစ် အောင်နိုင်ရေးအတွက် စစ်ဆင်ရေးမှာ ထိခိုက်ကျဆုံးခဲ့ကြရတဲ့ အရာရှိစစ်သည် မိသားစုတွေကို စာနာစိတ်နဲ့ ထောက်ပံ့ကူညီကြတဲ့ အထဲမှာ ရှမ်းပြည်နယ်က ပြည်သူများနှင့်အတူ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အချို့ကလည်း တစ်ဦးချင်း ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြတာကို သတင်းစာများက တစ်ဆင့် လေးစားဂုဏ်ယူဖွယ် သိရှိရပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တစ်ခုတည်းမှာကို ပြည်သူများက အကြိမ်ကြိမ် လှူဒါန်းငွေစုစုပေါင်းဟာ မနေ့ကအထိ ကျပ်သိန်းပေါင်း တစ်သောင်းတစ်ထောင်ကျော်ရှိပြီး ပစ္စည်းလှူဒါန်းမှုဟာလည်း အကြိမ်တစ်ကြိမ်ကို လေးငါးခြောက်စီးအထိ ရရှိတဲ့ အကြောင်း သေဆုံးတဲ့ စစ်သည်တစ်ဦးကို ကျပ်သိန်း (၂၀)စီ၊ ဒဏ်ရာရ စစ်သည်တစ်ဦးစီကို (၁၀)သိန်းကျပ်စီ ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

ဒီလို ထောက်ပံ့ကူညီမှုတွေ ပြုလုပ်ပေးခြင်းဟာ “တပ်မတော်နဲ့ ပြည်သူကြည်ဖြူလက်တွဲ ဒို့အောင်ပွဲ” ဆိုတဲ့ ဆောင်ပုဒ်နဲ့အညီ တပ်မတော်ဘက်ကနေ ပြည်သူတွေက တစ်သားတည်းရှိနေတယ်ဆိုတာ ပြသရာကျသလို တပ်မတော်သားတွေအနေနဲ့ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတွေလည်း တိုးစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ မြန်မာ့တပ်မတော်ဟာ အစဉ်အလာအားဖြင့် တရုတ်ဖြူတိုက်ပွဲအပါအဝင် ဗကပ ချေမှုန်းရေးတိုက်ပွဲများ ကရင်ပြည်နယ်နဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း နာမည်ကျော်စခန်းသိမ်း တိုက်ပွဲကြီးများတွင် စစ်ရေးအတွေ့အကြုံများစွာရရှိထားတဲ့အတွက် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးလာတဲ့ ကိုးကန့်သောင်းကျန်းသူများရဲ့ မတရားတဲ့စစ်ပွဲကို အောင်မြင်စွာ တွန်းလှန်သွားနိုင်မယ်ဆိုတာ ယုံကြည်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ မတ် (၁၃)ရက်နေ့က တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် နယ်နိမိတ်နဲ့ နီးကပ်စွာ တည်ရှိတဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအတွင်းမှ ပြည်သူအချို့ သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းအတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အချင်းချင်း သံတမန်လမ်းကြောင်းမှ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မြန်မာ့တပ်မတော်မှလည်း နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော် အချင်းချင်းနီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက် နယ်စပ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကို ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မူကြီး (၅)ရပ်နှင့်အညီ လောက်ကိုင်ဒေသရဲ့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဟာ ဆက်လက်ပြီး ထာဝရရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲနေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေဟာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ များပြားတဲ့အတွက် ပြည်သူ့အားလုံးက လောက်ကိုင်ဒေသအပါအဝင် ရှမ်းပြည်နယ်တစ်ခုလုံး သာမက မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ငြိမ်းချမ်းပါစေဆိုတဲ့ ပြည်သူများရဲ့ ဆန္ဒများဟာလည်း တစ်နေ့ တစ်ခြားတိုးပွားလျက်ရှိပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးနဲ့ အနှစ်(၇၀)နီးပါး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေ ဖြစ်ပွားမှု ချုပ်ငြိမ်းစေနိုင်မဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွေဟာ ပြည်သူ များရဲ့ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ ဆက်စပ်နေတဲ့အတွက် ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးချိုစိန် တင်သွင်းခဲ့တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ် အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အရေးကြီးအဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဤအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်က ဆွေးနွေးရန် ရှိပါက ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးရန် မရှိပါက အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

“ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ် အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၇) ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား- ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)၏ “ရှမ်းပြည်နယ် လောက်ကိုင် ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးက အမျိုးသားရေးတာဝန် တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါ့မယ်။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်က အတည်ပြုရန် သဘောတူပါသလား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်မှ ဤအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သဘောတူတဲ့အတွက် ဒေါ်အေးချိုစိန်၏ အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။